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«S’està fent una lectura
molt tendenciosa, perquè
l’estudi té algunes dades
antigues i no preveu, per
exemple, la possible cen-
tral de cicle combinat de
Bescanó, ni entra a valorar
aspectes molt importants,
com el dany ecològic, am-
biental i a l’economia tu-
rística de fer la línia de 400
kV», lamenta Xavier Llo-
rente.

No a la MAT lamenta
que es posi l’èmfasi en
l’aval de la interconnexió,
quan «hi ha altres alterna-
tives en el mateix estudi».
«No sabem si aquesta en-
ginyeria té garanties d’im-
parcialitat i caldria veure
si les dades són reals i les
interpretacions correctes»,
exposa Llorente, el qual
considera que és molt ago-
sarat defensar la polèmica
línia quan el mateix estudi
diu que serà insuficient el
2011.

«Amb l’actual model de
multiplicació de línies de
transport no anem enlloc i
cal anar cap a una millor
gestió de la demanda, amb
una generació i distribució
de proximitat, amb una
millor xarxa de mitjana i
baixa tensió», argumenta
Llorente, el qual considera
que l’únic estudi creïble
serà el que faci una empre-
sa «de la qual totes les
parts reconeguin la seva
imparcialitat».

No a la MAT dubta de l’estudi del CILMA i

veu tendenciós l’aval a la interconnexió
La plataforma reclama un canvi de model, amb generació d’electricitat de proximitat i que aposti per reduir el consum

� La plataforma No a la MAT ha rebut
com un gerro d’aigua freda que l’estudi
del CILMA pugui servir per avalar la ne-
cessitat de la polèmica interconnexió
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� El responsable d’energia del
CILMA, Enric Pardo, es ratifica
en les conclusions de l’estudi
que va donar dijous i reitera que
presenta dotze escenaris dife-
rents i que hi ha tres alternatives
que permeten «prestacions simi-
lars» a les de la línia de 400 kV i
la seva interconnexió amb Fran-

elèctrica, dubta de la imparcialitat de
l’empresa d’enginyeria que l’ha redactat i
considera «tendencioses» les lectures que
extreu de les necessitats energètiques de
les comarques gironines. No a la MAT re-

ça. Pardo, que diu que la inter-
connexió de la línia amb França
«no és imprescindible» i manté
que la xarxa actual «no serveix»,
diu que l’estudi crida al debat per
solucionar el problema. En la se-
va opinió, l’estudi «dóna ele-
ments a detractors i promotors
de la línia», i considera que s’han
de tenir en compte les millores

clama que no s’aposti per grans línies de
transport noves, sinó per una generació
elèctrica de proximitat i una racionalitza-
ció del consum. Xavier Llorente, porta-
veu de l’entitat, creu que «és paradoxal

que proposa en algunes de les al-
ternatives. El fet que l’estudi no
prevegi una solució al subminis-
trament a llarg termini, sinó que
el limiti al 2011 a causa de l’alt
creixement, fa que Pardo cregui
que això no es resol a base d’in-
fraestructures, sinó que cal un
debat per plantejar-se aturar el
consum. Això, segons ell, es pot

fer a base d’una major eficiència
energètica, com ara impulsar que
les aplicacions tèrmiques a les
cases es facin per mitjà de gas
natural, crear l’energia a prop
dels llocs de consum per evitar
pèrdues en el seu recorregut, o
reforçar la xarxa actual i fer com-
binacions amb estacions trans-
formadores.

que allò que ens presenten com a recoma-
nable, ja ens diguin que només té validesa
fins al 2011». «Així no anem enlloc, per-
què d’aquí a quatre anys ens diran que ne-
cessitem una altra línia de 400 kV», diu.
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Enric Pardo. Responsable d’energia del CILMA

«L’estudi dóna elements a detractors i promotors»


